

«РИ» № 2/2009

Тема номера: Публикация журнала «Русское Искусство» № 2-3 за 1923 год

Theme of the issue: Publication of the magazine "Russian Art» № 2-3 for 1923

*Сергей Тройницкий*

### **Эрмитаж**

Известный ученый, являвшийся на протяжении ряда лет директором Эрмитажа, рассказывает о крайне болезненной для музея эвакуации в Москву в 1917 году целого ряда предметов из эрмитажной коллекции. В 1920 году экспонаты были возвращены. Статья посвящена восстановлению музейной жизни, планируемым выставкам, возрождению экспозиции в ее полном виде.

*Sergey Troynitsky*

### **The Hermitage**

The outstanding scholar who was for some years director of the Hermitage wrote here about the painful evacuation of part of the museum's collection to Moscow in 1917. In 1920 the exhibits were returned. The article deals with the subsequent recovery of the museum's normal life, the restoration of its former full exposition, and with the exhibitions planned for the future.

Russian source